
Protokół Nr L/2022 

z posiedzenia Rady Powiatu Wieruszowskiego  

w dniu 29 września 2022r. 

 

AO-BR.0002.8.2022 

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności. 

 Rada Powiatu Wieruszowskiego VI Kadencji rozpoczęła obrady o godz. 12:30 w Sali 

Sesyjnej w Starostwie Powiatowym w Wieruszowie. Działając na podstawie art. 15 ust. 1 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 1526) 

obrady L Sesji Rady Powiatu otworzył Andrzej Żóraw, Przewodniczący Rady Powiatu 

Wieruszowskiego, zwany w dalszej części protokołu Przewodniczącym Rady, który stwierdził, 

że z ustawowej liczby 17 radnych, obecnych jest 13. W związku z powyższym stwierdził 

prawomocność obrad, powitał radnych, Zarząd Powiatu. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że wraz z zaproszeniem na sesję Radni otrzymali 

porządek obrad i zapytał, czy są jakieś wnioski o zmianę porządku obrad. Przewodniczący 

Zarządu – Stefan Pietras zgłosił wniosek o zmianę porządku obrad. Zmiana polegała  

na uzupełnieniu punktu 5 porządku obrad o podpunkt dotyczący podjęcia uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022 – 2026.  W związku z wnioskiem 

Przewodniczącego Zarządu, Radni przegłosowali zmieniony porządek obrad. 

 

Zmieniony Porządek obrad:                                                                           

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

31 sierpnia 2022 r. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Wieruszowskiego: 

1) w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok; 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2026; 

3) zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych; 

4) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę 

lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród  

za osiągnięcia dydaktyczno-wychowawcze, w szkołach i placówkach 

oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat Wieruszowski. 

6. Informacja dotycząca działalności Powiatowego Centrum Medycznego Sp. z o.o. 

NZOZ Szpital Powiatowy w Wieruszowie za 2021 rok. 
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7. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wieruszowie za 2021 

rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Chróścinie – Wsi  

za 2021 rok. 

9. Sprawozdania z działań podejmowanych przez Państwowe Gospodarstwo Wodne 

Wody Polskie na terenie powiatu wieruszowskiego w 2021 roku: 

a) Nadzór Wodny w Kaliszu, 

b) Nadzór Wodny w Kępnie, 

c) Nadzór Wodny w Wieluniu, 

d) Nadzór Wodny w Wieruszowie. 

10. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Wieruszowskiego z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami.  

11. Zapytania zwykłe i odpowiedzi.  

12. Zakończenie obrad.     

       

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XLIX Sesji Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia 31 sierpnia 2022 

roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że każdy radny otrzymał protokół z XLIX Sesji 

Rady Powiatu drogą e-mailową i  do dnia poprzedzającego sesję nie wpłynęły żadne uwagi.

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  

z XLIX Sesji z dnia 31 sierpnia 2022 roku. 

 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, w tym: 13 głosów za przyjęciem protokołu,                              

0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XLIX Sesji Rady 

Powiatu Wieruszowskiego z dnia 31 sierpnia 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 4 

Interpelacje i zapytania. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że jeżeli są jakiekolwiek interpelacje bądź 

zapytania to prosi o składanie ich tylko w formie pisemnej – bez ich wygłaszania. Nadmienił, 

że treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi jest publikowana w Biuletynie 

Informacji Publicznej.  

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał Rady Powiatu Wieruszowskiego: 

1) w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok;  

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały                     

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Następnie poprosił Starostę Stefana Pietrasa                                   

o wprowadzenie do tematu. Starosta poinformował, że w projekcie uchwały wprowadza się 

zmiany wynikające ze zmian dochodów powiatu oraz zmian w planie wydatków bieżących                                  

i majątkowych: zwiększa się dochody Powiatu o środki Agencji Restrukturyzacji                                              

i Modernizacji Rolnictwa na kwotę 3.992 zł – wydatki na wypłatę ekwiwalentów na zalesienia; 
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wprowadza się środki pomocy finansowej udzielonej Powiatowi przez Gminę Łubnice                            

w kwocie 2.500 zł na dofinansowanie wkładu własnego powiatu do transportu publicznego; 

wprowadza się dochody z  pozostałej działalności dotyczącej transportu i łączności na kwotę  

280 zł, są to środki za rejestrację jednostek pływających; zwiększa się dochody z gospodarki 

mieszkaniowej o łączną kwotę 51.598 zł; zwiększa się dochody Starostwa Powiatowego                         

w Wieruszowie o łączną kwotę 15.873 zł (w tym wpływy z dywidend 1.128 zł, 

niewykorzystanych wydatków niewygasających 470 zł oraz wpływ dochodów z obsługi zadań 

PFRON na kwotę 2.400 zł). Wprowadza się środki dofinansowania w ramach Programu 

Operacyjnego Polska Cyfrowa na realizację zadania „Cyfrowy Powiat”  

na łączną kwotę 125.952 zł. W ramach powyższych wydatków wprowadzono 3 zadania 

majątkowe: zakup macierzy dyskowej, zakup programu do backupu danych oraz zakup serwera 

sprzętowego wraz z konfiguracją środowisk wirtualnych na łączną kwotę 73.000 zł, pozostałe 

wydatki stanowią wydatki bieżące. Zwiększa się dochody Powiatu Wieruszowskiego o środki 

z Funduszu Pomocy dla jednostek samorządu terytorialnego na realizację dodatkowych zadań 

oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami 

będącymi obywatelami Ukrainy o kwocie 13.764 zł. Powyższe środki wprowadza się  

do budżetu Zespołu Szkół Ogólnokształcących w Wieruszowie. Zwiększa się dochody Domu 

Pomocy Społecznej w Chróścinie-Wsi o środki Krajowego Funduszu Szkoleniowego na łączną 

kwotę 25.728 zł i przeznacza na szkolenia pracowników DPS. Zwiększa się dochody 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wieruszowie o łączną kwotę 21.468 zł i przeznacza 

na uzupełnienie brakujących środków w zakresie świadczeń dla rodzin zastępczych. Zwiększa 

się dochody uzyskiwane w zakresie rodzin zastępczych o łączną kwotę 6.202 zł, zmniejsza się 

natomiast dochody dotyczące placówek opiekuńczo-wychowawczych o łączną kwotę                         

79.793 zł. Zwiększa się wydatki remontowe w zakresie dróg powiatowych na realizację 

Programu funkcjonalno-użytkowego do zadanie „Modernizacja drogi powiatowej nr 4546E 

Dymki-Huta” na kwotę 3.000 zł. W budżecie Powiatowego Zarządu Dróg, w związku                                  

z rozstrzygniętym przetargiem, dokonuje się zwiększenia nakładów na zadaniu „Zakup sprzętu 

mechanicznego do właściwego utrzymania zieleni w pasie dróg powiatowych” o kwotę                 

24.780 zł, powyższe środki przesuwa się z bieżących wydatków PZD. W zakresie wydatków 

dotyczących gospodarki gruntami i nieruchomościami zwiększa się wydatki remontowe                            

o kwotę 54.313 zł w związku z koniecznością zabezpieczenia środków na remont windy                           

w budynku użytkowanym przez Środowiskowy Dom Samopomocy w Osieku z filią                                   

w Czastarach i Chróścinie. Wprowadza się zadanie majątkowe pn.: „Zakup regałów 

przesuwnych do pomieszczenia archiwum w budynku administracyjnym przy ul. Ludwika 

Waryńskiego 14 wraz z montażem. W związku z rozporządzeniem Ministra Finansów z dnia 

15 lipca 2022r. zmieniającym rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, 

wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych 

dokonuje się zmiany klasyfikacji wydatków zaplanowanych w paragrafie 2900  - wpłaty gmin 

i powiatów na rzecz innych jednostek w kwocie 10.000 zł w rozdziale 75020 do rozdziału 

75095. W zakresie wydatków dotyczących kwalifikacji wojskowej w ramach wydatków 

własnych powiatu zabezpiecza się kwotę 1.813 zł, na opłacenie najmu sali OSP 

wykorzystywanej na przeprowadzanie kwalifikacji. Zmniejsza się wydatki w rozdziale 

zarządzania kryzysowego o łączną kwotę 20.000 zł ze względu na przewidywane                                       

ich niewykonanie. Zmniejsza się środki rezerwy oświatowej o łączną kwotę 109.870 zł                             
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i przenosi do budżetu Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej celem uzupełnienia braków. 

Zmniejsza się środki wydatków dotacji przekazywanej dla powiatów na zadania realizowane    

w ramach porozumień o kwotę 25.000 zł do planowanego wykonania. Zwiększa się wydatki        

na pieczę zastępczą ponoszone przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie o łączną kwotę 

76.500 zł. Powyższy wzrost wynika z waloryzacji kwot świadczeń wprowadzonych 

Obwieszczeniem Ministra Rodziny  i Polityki Społecznej  od dnia 1 czerwca 2022. Rezygnuje 

się z realizacji zadania „Instalacja klimatyzacji w Powiatowym Urzędzie Pracy                                             

w Wieruszowie” a środki przeznacza na uzupełnienie braków w kosztach pieczy zastępczej 

oraz zakupach energii w Powiatowym Urzędzie Pracy. 

Starosta zgłosił autopoprawkę do przedmiotowego projektu uchwały. Przekazał, że w budżecie 

Powiatowego Zarządu Dróg w Wieruszowie dokonuje się zmniejszenia nakładów planowanych  

na sporządzenie dokumentacji projektowej zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej  

nr 4510E Bolesławiec –Wójcin” o łączną kwotę 97.741 zł. Obecnie szacowane koszty na rok 

2022 to kwota  32.259 zł. Ponieważ wykonanie dokumentacji planuje się na okres dwóch lat       

tj. również na rok 2023 to powyższą inwestycję wprowadza się do Wykazu Przedsięwzięć 

Wieloletnich z prognozowaną kwotą nakładów na rok 2023 - 78.413 zł. Środki zaoszczędzone 

na powyższym zadaniu pozwalają nie umniejszać planu wydatków bieżących PZD w zakresie 

usług, jak to było planowane w pierwotnym projekcie uchwały, zwiększają środki na obsługę 

długu o 3.000 zł oraz uzupełniają wydatki majątkowe w zakresie nowowprowadzonych 

projektów realizowanych we współpracy ze Związkiem Powiatów Województwa Łódzkiego. 

Dokonuje się następujących zmian w zakresie zadań geodezyjnych: 

Dotacja dla  Związku Powiatów Województwa Łódzkiego na zadanie pn.: „Skanowanie  

i digitalizacja zasobu geodezyjnego i kartograficznego, utworzenie baz danych i zasilenie tymi 

bazami systemów ewidencji prac geodezyjnych” – zwiększa się nakłady o kwotę 69.148 zł; 

„Dotacja dla Związku Powiatów Województwa Łódzkiego na zadanie pn.: „Zakup 

infrastruktury informatycznej wraz z dostawą modułów obsługujących e-usługi” – nakłady 

zwiększa się o kwotę 205 zł; 

„Dotacja dla  Związku Powiatów Województwa Łódzkiego na zadanie pn.: „Dostawa baz 

danych GESUT, BDOT500, EGiB i zasilanie tymi bazami systemu infrastruktury 

przestrzennej”– planowane nakłady zwiększa się o kwotę 608 zł. 

W ramach Rządowego Programu Ograniczania Przestępczości i Aspołecznych Zachowań 

Razem Bezpieczniej im. Władysława Stasiaka na lata 2022-2024 powiat otrzymał 

dofinansowanie w kwocie 68.800 zł na realizację zadania pn.: „Bezpieczne przejście dla 

pieszych w rejonie Szkoły Podstawowej nr 3 im. Jana Pawła II w Wieruszowie”. Powyższe 

zadanie wprowadza się do budżetu na łączną kwotę 86.000 zł, pozostałą część stanowiącą 

wkład własny do zadania zabezpiecza się środkami budżetu Powiatowego Zarządu Dróg  

w Wieruszowie (zmniejsza się wydatki w paragrafie 4300 o kwotę 17.200 zł ). 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Starek przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

autopoprawkę. Oznajmił, że autopoprawka została przyjęta 13 głosami za. 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  uchwałę w sprawie zmian budżetu 
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powiatu na 2022 rok wraz z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 13 radnych, w tym:  

13 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr L/222/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

29 września 2022 r. w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok  została podjęta 

jednogłośnie. 

(W załączeniu imienny wykaz głosowania radnych Rady Powiatu Wieruszowskiego  

do Uchwały nr L/222/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia 29 września 2022 r.  

w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok). 

 

2)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2026; 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Elżbietę 

Kubiak o wprowadzenie do tematu. Skarbnik przekazała, że Wieloletnia Prognoza Finansowa 

Powiatu Wieruszowskiego zaplanowana jest na  lata 2022-2026. Dochody planowane na 2022r. 

wynoszą ogółem 58.478.335 zł, z tego dochody bieżące wynoszą 54.904.413 zł, dochody 

majątkowe wynoszą  3.573.922 zł. Wydatki budżetowe na 2022r. po zmianie wynoszą ogółem 

62.415.860 zł  i ujęte zostały w podziale na wydatki bieżące w kwocie 54.061.709 zł, w tym 

wydatki na obsługę długu wynoszą 410.241 zł oraz wydatki majątkowe na wartość  

8.354.151zł. Dochody i wydatki przedstawione w uchwale na lata 2023-2026 ujęte zostały 

w wartościach prognozowanych. Budżet zachowuje tą samą strukturę i wykazuje deficyt                       

na kwotę 3.937.525 zł, który planuje się pokryć  nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie                           

3.037.525 zł, przychodami z emisji obligacji komunalnych w kwocie 450.000 zł oraz pożyczką  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w kwocie 

450.000 zł. Zaplanowane rozchody w kwocie 2.000.000 zł dotyczą wykupu obligacji 

wyemitowanych w 2017 roku.  

Wieloletnia Prognoza Finansowa  Powiatu Wieruszowskiego na lata 2022-2026 spełnia 

wymagania określone ustawą o finansach publicznych. Indywidualne wskaźniki, o których 

mowa w art. 243  uofp z dnia 27 sierpnia 2009r. spełniają wymagane relacje. 

W przedsięwzięciach wieloletnich zostają wprowadzone następujące zmiany: 

- zadanie pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 4510E Bolesławiec-Wójcin”. Łączne nakłady 

na inwestycję planuje się na kwotę 110.672 zł. Na wykonanie dokumentacji w roku 2022 

zaplanowano nakłady o wartości 32.259 zł, natomiast w roku 2023 planuje się wykonanie 

dalszej dokumentacji i na ten cel zabezpiecza w budżecie kwotę 78.413 zł, 

- Dotacja dla Związku Powiatów Województwa Łódzkiego na zadanie pn.: „Skanowanie  

i digitalizacja zasobu geodezyjnego i kartograficznego, utworzenie baz danych i zasilenie tymi 

bazami systemów ewidencji prac geodezyjnych” - Cyfryzacja geodezyjnych usług publicznych. 

Wartość nakładów stanowiących wkład własny powiatu na rok 2022 to kwota 72.568 zł,  

- Dotacja dla Związku Powiatów Województwa Łódzkiego na zadanie pn.: „Zakup 

infrastruktury informatycznej wraz z dostawą modułów obsługujących e-usługi” -  Cyfryzacja 

geodezyjnych usług publicznych. Wartość nakładów stanowiących wkład własny powiatu                    

na rok 2022 to kwota 2.822 zł,  

- „Dotacja dla  Związku Powiatów Województwa Łódzkiego na zadanie pn.: „Dostawa baz 
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danych GESUT, BDOT500, EGiB i zasilanie tymi bazami systemu infrastruktury 

przestrzennej” -  Cyfryzacja geodezyjnych usług publicznych. Wartość nakładów stanowiących 

wkład własny powiatu na rok 2022 to kwota 8.378 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Starek przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Dołączyła Radna Iwona Chadryś - Obecnych 14 Radnych. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2026. 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 14 radnych, w tym:  

 14 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr L/223/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

29 września 2022r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2026 

została podjęta jednogłośnie. (W załączeniu imienny wykaz głosowania radnych Rady Powiatu 

Wieruszowskiego do Uchwały nr L/223/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

29 września 2022r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2022-2026).  

 

3) zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Przewodniczący Rady poprosił Kierownik PCPR 

Elżbietę Ochocką  o wprowadzenie do tematu. Kierownik PCPR  przekazała, że jak co roku 

zostało przeanalizowane wydatkowanie środków PERON. W związku z niewykorzystanymi 

środkami PFRON w łącznej wysokości 14.876,14 zł (niewykorzystane środki PFRON 

pochodzą z zadań: dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów  

w turnusach rehabilitacyjnych – 8.895,00 zł, likwidacja barier architektonicznych,  

w komunikowaniu się i technicznych – 181,14 zł, wydatki na instrumenty lub usługi rynku 

pracy – 5.800,00 zł) proponuje się przenieść ww. kwotę na dofinansowanie zaopatrzenia  

w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze dla osób 

niepełnosprawnych. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Samorządności Andrzej Dratwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 14 radnych, w tym:  

 14 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr L/224/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

29 września 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 
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Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie. (W załączeniu imienny 

wykaz głosowania radnych Rady Powiatu Wieruszowskiego do Uchwały nr L/224/2022 Rady 

Powiatu Wieruszowskiego z dnia 29 września 2022r. zmieniającą uchwałę w sprawie podziału 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych).  

 

4) zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, za godziny ponadwymiarowe  

i godziny doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród za osiągnięcia dydaktyczno-

wychowawcze, w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Wieruszowski 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Przewodniczący Rady poprosił Wicestarostę Marka 

Kanickiego o wprowadzenie do tematu. Wicestarosta  przekazał, że przedmiotowy projekt 

uchwały wynika ze zmiany ustawy Karty Nauczyciela oraz niektórych innych ustaw. 

Wprowadzone zostały zmiany w awansie zawodowym nauczycieli dotyczące m.in. stopni 

awansu zawodowego oraz osoby sprawującej opiekę nad nauczycielem odbywającym 

staż/przygotowanie do zawodu nauczyciela.  Zmiana § 5 w pkt 2 lit. c rozporządzenia Ministra 

Edukacji i Sportu z dnia 31 stycznia 2005r. w sprawie wysokości minimalnych stawek 

wynagrodzenia zasadniczego nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków  

do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagradzania za pracę w dniu wolnym od pracy 

wykreśliła z katalogu uprawnionych do dodatku funkcyjnego opiekuna stażu, a wprowadziła  

w to miejsce mentora. Jednocześnie na mocy przepisów przejściowych nauczyciele posiadający 

stopień nauczyciela kontraktowego i odbywający staż na stopień nauczyciela mianowanego 

kontynuują go na dotychczasowych zasadach, oznacza to, że opiekę nad nimi będzie sprawował 

opiekun stażu. W związku z powyższym w placówkach oświatowych od 1 września 2022 r. 

istnieje możliwość powierzenia funkcji opiekuna stażu oraz mentora. Art. 90d Karty 

Nauczyciela wskazuje, iż regulamin uchwalany jest przez Radę Powiatu. Zmiany  

w Regulaminie zostały uzgodnione ze związkami zrzeszającymi nauczycieli: Zarządem 

Oddziału ZNP w Wieruszowie i Międzyzakładową Komisją NSZZ „Solidarność” 

Pracowników Oświaty i Wychowania w Wieruszowie.   

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Samorządności Andrzej Dratwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Radny Andrzej Szymanek zapytał, na czym polega rola mentora w stosunku do opiekuna stażu 

i jakie kompetencje się zmieniły, ponieważ ustalony jest w projekcie dodatek dla tego nowego 

stanowiska. 

Starosta Stefan Pietras przekazał, że praktycznie nic się nie zmieniło oprócz nazwy stanowiska 

z opiekuna na mentora. Mentor to osoba pomagająca przygotować się początkującemu 

nauczycielowi przygotować się do egzaminu na nauczyciela mianowanego. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, za godziny ponadwymiarowe i godziny 
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doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród za osiągnięcia dydaktyczno - wychowawcze, 

w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Powiat 

Wieruszowski. 

 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 14 radnych, w tym:  

 14 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr L/225/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

29 września 2022r. uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia regulaminu 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków:  

za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród za osiągnięcia dydaktyczno-

wychowawcze, w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest 

Powiat Wieruszowski została podjęta jednogłośnie. (W załączeniu imienny wykaz głosowania 

radnych Rady Powiatu Wieruszowskiego do Uchwały nr L/225/2022 Rady Powiatu 

Wieruszowskiego z dnia 29 września 2022r. zmieniającą uchwałę w sprawie ustalenia 

regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 

dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz przyznawania nagród za osiągnięcia 

dydaktyczno-wychowawcze, w szkołach i placówkach oświatowych, dla których organem 

prowadzącym jest Powiat Wieruszowski.).  

 

Punkt 6 

Informacja dotycząca działalności Powiatowego Centrum Medycznego Sp. z o.o. NZOZ 

Szpital Powiatowy w Wieruszowie za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotową informację 

i mieli możliwość zapoznania się z nią. Następnie Przewodniczący Rady poprosił Panią Prezes 

PCM w Wieruszowie Eunikę Adamus o wprowadzenie do tematu. Pani prezes przekazała,  

że działalność szpitala w roku 2021 była prowadzona na poziomie jak w 2020 roku. Nie było 

szczególnych zmian za wyjątkiem tego, że przez dwa miesiące była zawieszona działalność 

oddziału internistycznego. Spowodowane to było m. in. tym, iż personel złożył wypowiedzenia  

i przez okres dwóch miesięcy nie udało się znaleźć nowych pracowników. Ostatecznie  z dniem  

1 października 2021 roku oddział wznowił działalność i funkcjonuje do dnia dzisiejszego.  

Prezes Eunika Adamus przekazała, że w związku z zawieszeniem działalności oddziału 

internistycznego otrzymała karę od Wojewody w wysokości 10.000 zł. Odwołała się  

do Ministra Zdrowia, który zmienił wysokość kary na kwotę 1.000 zł. Powyższa kwota została 

zapłacona. Kontrakt został wykonany w 100%, a nawet były nadwykonania na oddziale 

pediatrycznym i w niektórych poradniach specjalistycznych. Na dzień 1 stycznia 2021 roku był 

podpisany na kwotę prawie 18.000.000 zł. Przychód szpitala łącznie to kwota 23.127.000 zł. 

Głównym źródłem przychodu jest kontrakt z NFZ, natomiast dodatkowym źródłem przychodu  

są środki otrzymywane z tytułu odpłatności pacjentów w Zakładzie Opiekuńczo – Leczniczym - 

oraz medycznej działalności komercyjnej.  

W 2021 roku były realizowane dwa programy profilaktyczne: program profilaktyki raka szyjki 

macicy – badania cytologiczne oraz program badań przesiewowych raka jelita grubego podpisany 

na okres trzech lat. Z końcem 2021 roku realizacja programu dot. badań jelita grubego dobiegła 

końca. Program nie został odnowiony ze względu na niskie stawki oferowane przez Ministerstwo, 
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za które lekarze nie chcą pracować, w programie było znieczulenie na bloku operacyjnym. 

Przekazała, że endoskopia funkcjonuje, nie ma tylko zabiegów w znieczuleniu. 

W 2021 roku w dniach 15-16 września szpital przeszedł audyt nadzoru Zintegrowanego Systemu 

Zarządzania Jakością wg norm ISO 9001:2015, ISO 14001:2015 oraz ISO/IEC 27001:2013.                               

Jest to szczególnie ważne w związku z wdrożeniem certyfikatu jakości i bezpieczeństwa.  

W obecnym roku została podpisana ustawa finansowana przez NFZ, dotycząca 

cyberbezpieczeństwa. 

W 2021 roku zostały zakupione środki trwałe, które przedstawione są w tabeli w sprawozdaniu 

na kwotę 272.000 zł. Prezes przekazała, że główną uwagę chce zwrócić na zakup ultrasonografu 

na oddział pediatryczny. Ordynatorem oddziału pediatrycznego oraz dyrektorem ds. medycznych 

jest Pani dr Małgorzata Ruczka, która rozpoczęła specjalizację z gastroenterologii dziecięcej.  

Dr Ruczka zasugerowała zakup ultrasonografu, aby nie naświetlać dzieci z zapaleniem płuc czy 

oskrzeli, tylko dzięki ultrasonografowi sprawdzać jak choroba się rozwija. Zakupiony został 

również autoklaw za kwotę 119.000 zł do sterylizacji. W 2021 zostało zakupione wyposażenie 

szpitala na kwotę 249.000 zł. W ubiegłym roku łączna kwota zrealizowanych remontów wraz  

z kosztem zakupionych materiałów wyniosła 167.836,61 zł. W związku z zamiarem uruchomienia 

hospicjum stacjonarnego została wykonana modernizacja i remont na ZOL-u.  

Hospicjum stacjonarne zakontraktowane jest na rok 2022 na 10 łóżek. 

Personel jest cały czas przyjmowany ze względu na dużą fluktuację kadr z powodu przejścia  

na emeryturę bądź zwolnień chorobowych. 

Prezes przekazała, że w tym roku została wprowadzona ustawa i rozporządzenie dotyczące 

podwyżki płac w sektorze medycznym. W szpitalu w Wieruszowie płacone jest zgodnie  

z wykształceniem posiadanym a nie wymaganym. Okoliczne szpitale nie płacą zgodnie  

z wykształceniem, dlatego dużo pielęgniarek zgłasza się z Wielunia, Sieradza, Kępna.  

Poinformowała, że został zakupiony ultrasonograf do pracowni USG, ponieważ dotychczasowy 

sprzęt był wysłużony.  

Prezes przekazała, że ordynator pediatrii i ordynator oddziału internistycznego zwrócili się  

z prośbą, aby zorganizować spotkanie z POZ, by omówić warunki współpracy, zasad, rozliczeń. 

Spotkanie to odbędzie się w dniu 12 października. 

Przekazała, że udało się sprzedać starą karetkę za kwotę 36.000 zł. Powyższa kwota zostanie 

dołożona do zakupu karetki transportowej. 

Prezes poinformowała, że zastanawia się nad zakupem nowego aparatu RTG, ponieważ obecny 

jest już wysłużony. 

Prezes przekazała, że w tej chwili jest mało pacjentów w szpitalu, być może mało jest zachorowań. 

  

Radny Stojecki dołączył do obrad. – Obecnych 15 Radnych. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radna Irena Dundziak zapytała w imieniu społeczeństwa, czy osoby samotne i niemobilne mają 

szansę otrzymania wizyty domowej w sobotę i niedzielę. Przekazała, że zgłoszona została 

również skarga na niemiłą obsługę lekarza pełniącego dyżur nocny w sobotę i niedzielę. 

Radna Iwona Chadryś zapytała, dlaczego w szpitalu w Wieruszowie nie można otrzymać 

znieczulenia podczas badania profilaktycznego jelita grubego, natomiast w okolicznych 

szpitalach powyższe badanie jest możliwe ze znieczuleniem. 
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Radny Andrzej Szymanek stwierdził, że w wykazie sprzętu w pozycji 27 zamiast nazwy sprzętu 

wpisana jest poradnia, do której ww. sprzęt został zakupiony. Zasugerował aby na przyszłość 

został wykazany sprzęt. Poinformował również, że w tabeli dotyczącej zatrudnienia 

pracowników gospodarczych na umowę o pracę jest zatrudnionych na 21,25 etatu, 1 osoba                  

na umowę zlecenie bądź dzieło, natomiast ogółem wykazuje się 23,25, co nie jest zgodne                      

po zsumowaniu ww. pracowników.  

Radny zauważył, że w wykazie brakuje bezpośrednich informacji na temat oddziału nocnej  

i świątecznej pomocy medycznej. Zapytał, czy powyższe informacje dopisane są do innego 

oddziału. 

Prezes Eunika Adamus przekazała, że nie ma kolejki osób oczekujących do ww. oddziału. 

Poinformowała, że na przyszłość będzie wykazana w sprawozdaniu ilość udzielonych 

świadczeń pomocy nocnej i świątecznej. 

Radny Andrzej Szymanek zapytał o chirurgię jednego dnia, czy rozwija się. 

Prezes Eunika Adamus odpowiedziała, że nie rozwija się, ponieważ nie ma pomimo pism 

pisanych do NFZ większego przychodu. Oddział działa na podstawie dawno podpisanych 

kontraktów. Przekazała, że robione są nadwykonania, za które najczęściej NFZ płaci, ale jest 

to ryzyko dla spółki. 

Radny Andrzej Szymanek zapytał o hospicjum stacjonarne. Zauważył, że w roku 2021 nie było 

świadczeń. 

Prezes Eunika Adamus przekazała, że od 1 lutego 2022 roku są pacjenci. 

Radny Ryszard Starek przekazał, że wielokrotnie przechodził badanie jelita grubego w szpitalu 

w Wieruszowie i bardzo chwali sobie to świadczenie. Stwierdził, że podczas narkozy może 

dojść do uszkodzenia jelita. Podsumował, że są plusy i minusy znieczulenia. Pochwalił Panią 

Prezes, że szpital dobrze funkcjonuje, nie ma zadłużenia. 

Radny Andrzej Dratwa zapytał, czy jest szansa otrzymania jeszcze jednej karetki na teren 

Powiatu Wieruszowskiego? 

Radna Wiesława Lewik zapytała jakie programy profilaktyczne będą realizowane w przyszłym 

roku? 

Prezes Eunika Adamus odpowiedziała, że jeśli chodzi o pomoc nocną i świąteczną - decyduje 

lekarz lub dyspozytor. Pomoc świadczona, o czym mówią przepisy, jest w przypadku 

znacznego pogorszenia stanu zdrowia. Stwierdziła, że często lekarz, który jest na oddziale 

wewnętrznym lub pediatrycznym obsługuje również pomoc nocną i świąteczną, dlatego nie 

może wyjechać do pacjenta. Przekazała, że Minister Zdrowia przedstawił pomysł, aby POZ                  

od 1 października przejęły pomoc świąteczną i nocną, ponieważ specjaliści rezygnują z pracy 

na ww. oddziale ze względu na niskie zarobki. Poinformowała, że nie ma lekarzy specjalistów 

m.in. poradnia dermatologiczna nie będzie funkcjonować w szpitalu w Wieruszowie                                   

ze względu na brak lekarzy. Bardziej opłaca się prowadzić prywatną praktykę. 

Program profilaktyki jelita grubego ze znieczuleniem był finansowany przez Ministerstwo 

Zdrowia. Przez 3 lata szpital dopłacał do badania, ponieważ były większe koszty ze względu 

na uruchomienie bloku operacyjnego. Lekarze i pielęgniarki nie będą pracować  

za proponowane pieniądze dlatego teraz badanie odbywa się bez znieczulenia. 

Radna Chadryś przekazała, że w szpitalach w Kępnie, Oleśnie można wykonać badanie  

ze znieczuleniem. Radna stwierdziła, że chciała prywatnie skorzystać w szpitalu  

w Wieruszowie ale nie było takiej możliwości, ze względu na brak anestezjologa. 



11 

 

Prezes Eunika Adamus poinformowała, że w szpitalu w Wieruszowie nie ma możliwości 

zrobienia badania jelita grubego ze znieczuleniem ogólnym tylko ze znieczuleniem 

miejscowym. Stwierdziła, że u pacjentów w znieczuleniu ogólnym zdarzały się uszkodzone 

jelita. 

Prezes Eunika Adamus podziękowała Radnemu Ryszardowi Starkowi za pozytywny głos, 

natomiast stwierdziła, że sama zauważa wiele problemów w szpitalu. Wiąże się to z brakiem 

lekarzy. 

Przekazała, że jeśli chodzi o karetkę, to wielokrotnie występowała o dodatkową karetkę 

do Sokolnik. Wojewoda wielokrotnie odmawiał, ze względu na małą ilość wyjazdów.  

Jeśli chodzi o programy profilaktyczne NFZ nie rozpisał nowych programów. 

Radna Iwona Chadryś zapytała nawiązując do słów Pani Prezes, dlaczego nie ma pacjentów  

w szpitalu, dlatego że nie chcą, czy z powodu braku lekarzy?  

Prezes Eunika Adamus stwierdziła, że nie powiedziała, że pacjenci nie chcą przychodzić  

do szpitala tylko jest ich mniej na oddziale internistycznym. Natomiast często przyjmowani                    

są również pacjenci, którzy wcześniej leczyli się w Wieluniu lub Kępnie. Problemem jest brak 

lekarzy, ponieważ nie chcą pracować w pięciu miejscach, są przemęczeni. 

Radna Iwona Chadryś stwierdziła, że skoro w Wieruszowie dobrze funkcjonuje oddział 

pediatryczny to może należałoby przekształcić w szpital pediatryczny, a pozostałe oddziały 

zamknąć jeżeli nie ma na nich obsady lekarskiej. 

Prezes przekazała, że w tej chwili jest obsada, natomiast rzeczywiście Minister Zdrowia - Adam 

Niedzielski dąży do przekształcenia wszystkich szpitali w Polsce. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 7 

Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy w Wieruszowie za 2021 rok 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowe sprawozdanie  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Następnie Przewodniczący Rady poprosił Dyrektor 

PUP Grażynę Wójciak, czy chciałaby coś dodać do przekazanego sprawozdania.  

Dyrektor PUP poinformowała, że szczegółowe informacje przekazane były na Komisji 

Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju Gospodarczego. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 8 

Sprawozdanie z działalności Domu Pomocy Społecznej w Chróścinie – Wsi  

za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowe sprawozdanie  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Następnie Przewodniczący Rady poprosił Dyrektora 

DPS w Chróścinie – Wsi Bogdana Nawrockiego o wprowadzenie do tematu. Dyrektor DPS  

w Chróścinie – Wsi przekazał, że Radni otrzymali sprawozdanie oraz na Komisji Spraw 

Społecznych i Samorządności temat był obszernie przedstawiony. Starosta Stefan Pietras 

poprosił o przedstawienie w skrócie sprawozdania za 2021 rok. Dyrektor DPS przekazał,                        

że budżet na rok 2021 wynosił blisko 8.000.000 zł, z czego wynagrodzenia pracownicze 

wyniosły 5.003.046,88 zł. Koszt utrzymania w placówce w roku 2021 wynosił 3.943,48 zł                     
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za osobę miesięcznie. Poinformował, że DPS w Chróścinie – Wsi jest jednym  

z najtańszych domów pomocy społecznej w okolicy, a nawet w kraju. Rok 2021, podobnie jak 

2020, był trudny dla domów społecznych ze względu na okres pandemii. Na początku roku 

2021 był niedobór 10-ciu mieszkańców. Było to uwarunkowane zgonami mieszkańców,                                

jak również rodziny wstrzymały ze względu na pandemię decyzję o umieszczeniu bliskich                       

w DPS. Na koniec 2021 roku dom pomocy społecznej zamieszkiwały 152 osoby.                                        

W omawianym roku było zatrudnionych 96-ciu pracowników, a średnia etatów wyniosła 95,25. 

Jeżeli chodzi o koszt wyżywienia mieszkańców na koniec roku, to „wsad do kotła” wynosił                  

8 zł na 1 mieszkańca. W bieżącym roku wzrósł do 10 zł i ciągle rośnie. Dyrektor DPS                                   

w Chróścinie – Wsi przekazał, że były wykonywane inwestycje tj. malowanie pokoi, innych 

pomieszczeń, meblowanie pokoi, zakup szafek BHP dla pracowników, remont przyzakładowej 

oczyszczalni ścieków, zakup urządzeń – 4 lodówki dla potrzeb przechowywania leków oraz 

odpadów niebezpiecznych. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radna Wiesława Lewik zapytała, czy Dyrektor DPS robił symulację, ile będzie wynosiła 

odpłatność w następnym roku.  

Dyrektor DPS w Chróścinie -Wsi Bogdan Nawrocki przekazał, że według prognoz odpłatność 

w 2023 roku będzie wynosiła około 5.000 zł. 

Radny Marek Stojecki zapytał, czy koncepcja przeniesienia pensjonariuszy z Zamku  

do Chróścina – Wsi i rozbudowy DPS jest nadal aktualna, czy zostały poczynione jakieś 

działania w tym kierunku aby pozyskać środki zewnętrzne. 

Starosta Stefan Pietras poinformował, że takie przymiarki były, opracowany został program 

funkcjonalno – użytkowy, natomiast wiąże się to z potrzebami pozyskania funduszy. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 9 

Sprawozdania z działań podejmowanych przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody 

Polskie na terenie powiatu wieruszowskiego w 2021 roku: 

a) Nadzór Wodny w Kaliszu, 

b) Nadzór Wodny w Kępnie, 

c) Nadzór Wodny w Wieluniu, 

d) Nadzór Wodny w Wieruszowie. 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowe sprawozdania  

i mieli możliwość zapoznania się z nimi. Przewodniczący poprosił Kierownika Nadzoru 

Wodnego w Wieruszowie Krzysztofa Frysiaka o wprowadzenie do tematu. Kierownik NW  

w Wieruszowie przekazał, że w sprawozdaniach dostarczanych co roku przedstawiany jest 

zakres działań podejmowanych przez Wody Polskie. Sumy przedstawione w sprawozdaniu 

dotyczą całego cieku, a nie poszczególnych fragmentów. Z roku na rok coraz więcej pieniędzy 

jest przeznaczanych na działalność, ale również jest więcej zadań. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Starosta Stefan Pietras zaproponował aby Kierownik NW w Wieruszowie przedstawił, z jakimi 

problemami obywatele mogą zgłaszać się do Nadzorów Wodnych. 

Radna Iwona Chadryś zapytała, jaka jest cena założenia jednego jazu. 
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Radny Andrzej Szymanek przekazał, że w sprawozdaniu zlewni w Wieruszowie został 

wykazany remont jazu na kwotę 2.250.000 zł. Problemem dla kierownictw poszczególnych 

zlewni jest to, że muszą uzyskiwać pozwolenia  wodnoprawne od Ministerstwa Środowiska, 

przez co droga administracyjna wydłuża możliwości realizacyjne zadań, które wymagają 

pozwolenia na budowę a mogłyby być łatwiej realizowane. Zasugerował, aby próbować  

tę sytuację zmieniać. 

Kolejnym tematem jest monitorowanie jakości wody na naszym terenie. Z informacji 

przekazanych przez Kierowników Nadzorów Wodnych wynika, że byłoby zainteresowanie 

Wód Polskich założeniem monitoringu i współdziałania w tym przedsięwzięciu z Samorządem. 

W związku z powyższym Radny zasugerował złożenie wniosku w tej sprawie. 

Kierownik NW w Wieruszowie Krzysztof Frysiak przekazał, że często rolnicy sygnalizują 

problem z bobrami na ciekach. Zwierzęta są pod ścisłą ochroną, Nadzory Wodne muszą 

zwracać się do ochrony środowiska aby wyrazili zgodę na interwencję na danym cieku, żeby  

go udrożnić. Dawniej przy ciekach były łąki, które pełniły rolę rezerwuaru cieku, natomiast 

teraz ze względu na ograniczoną hodowlę bydła, siana jest kukurydza. Niejednokrotnie uprawy 

są zalewane i rolnicy zwracają się o odszkodowanie, o które należy wystąpić do Ochrony 

Środowiska a nie do Nadzorów Wodnych. 

Kolejnym problemem jest retencja wody na ciekach. Jak już wspomniał Pan Radny Andrzej 

Szymanek Nadzory Wodne muszą zwracać się o pozwolenia do Ministerstwa Środowiska aby 

remontować zastawki. Poinformował, że wyremontowany został jaz „Oświęcim”, na chwilę 

obecną remontowany jest jaz w Grabowie. Pozwolenie na remont uzyskała Gmina Grabów. 

Nadzory Wodne współpracują z samorządami oraz Spółkami wodnymi aby udrażniać cieki, 

oraz działać, aby jak najwięcej wody zostało zachowane na terenie. Przekazał, że Skarb 

Państwa – Starostwo Powiatowe wraz ze spółkami wodnymi odpowiadają za rowy 

melioracyjne. 

Starosta Stefan Pietras poinformował, że jeśli chodzi o cieki wodne - rowy to jest zapis Skarb 

Państwa ale stan prawny nieuregulowany. 

Radny Marek Stojecki stwierdził, że poruszany jest temat, aby zatrzymać jak najwięcej wody 

na terenie. W związku z powyższym wiele samorządów ubiega się o wybudowanie zbiorników 

retencyjnych m.in. w Wieruszowie. Zapytał, jakie wsparcie w tym zakresie oferują Wody 

Polskie. Czy są możliwości finansowania z budżetu państwa, z funduszy zewnętrznych  

na realizację ww. inwestycji. 

Kierownik NW w Wieruszowie Krzysztof Frysiak przekazał, że osobiście jest zwolennikiem 

małych zbiorników retencyjnych w każdej gminie. Gmina Wieruszów chce zrobić niewielkie 

kąpielisko na rzece Prosna. W tej chwili kończy się operat środowiskowy określający,                                  

jak ta inwestycja będzie oddziaływała na cały obszar. Nadzory Wodne są jak najbardziej za tą 

inwestycją. Jeżeli chodzi o pieniądze to są na odtwarzanie zbiorników retencyjnych, jednak jest 

ich za mało w skali kraju. Możliwe jest uzyskanie pieniędzy z Unii Europejskiej z KPO. Jeśli 

pieniądze pojawią się z Unii Europejskiej to Wody Polskie wraz Samorządami będą realizować 

ww. inwestycje. Zbiorniki retencyjne przyczynią się do zachowania odpowiedniej ilości wody, 

jak również mogą służyć jako uatrakcyjnienie miejscowości pod względem turystycznym – 

zbiorniki rekreacyjne. 

Radny Marek Stojecki zapytał, czy Wody Polskie opierają się tylko na funduszach z Unii 

Europejskiej. Czy nie można pozyskać środków z funduszy państwowych? 



14 

 

Kierownik NW w Wieruszowie Krzysztof Frysiak przekazał, że Wody Polskie w budżecie 

podlegają Ministerstwu Infrastruktury, w skład którego wchodzą m. in. drogi. 

Radny Dariusz Sowiński przekazał, że konkluzje z Komisji Rolnictwa, Środowiska i Rozwoju 

Gospodarczego to jakość i ilość wody. Przekazał, że należy walczyć z nielegalnym 

wylewaniem ścieków do rzek oraz należy zatrzymywać każdą kroplę wody. 

Kierownik NW w Wieruszowie Krzysztof Frysiak przekazał, że Nadzorom Wodnym zależy 

aby jakość wód była jak najlepsza, dlatego będą tropić nielegalne spusty do rzek i cieków 

wodnych. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 10 

Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Wieruszowskiego  z pracy Zarządu  

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowe sprawozdanie  

i mieli możliwość zapoznania się z nim.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 11 

Zapytania zwykłe i odpowiedzi. 

Radna Iwona Chadryś poinformowała, że podjęto naprawę chodnika kierunek Dzietrzkowice 

Kolonia, ale z interwencji rodziców dzieci z Kolonii wynika, że prace nie zostały dokończone. 

Zwróciła się z prośbą aby przywrócić ww. chodnik do funkcjonowania. 

Starosta Stefan Pietras przekazał, że przyjmuje uwagę Radnej. Poinformował, że  to co zostało 

zaplanowane na ten rok zostało wykonane, natomiast jeśli będą możliwości finansowe zostanie 

jak najszybciej przygotowany remont. Na Komisji Budżetu i Finansów prowadzone były 

dyskusje o sprawach remontowych. Istnieją duże szanse (około 50%) aby wygospodarować  

w budżecie PZD w Wieruszowie pieniądze, na likwidację wysepek na ul. Kępińskiej,                              

bez przejść dla pieszych.  

Starosta Stefan Pietras przekazał, że budynek pasywny został zgłoszony do Konkursu 

„Modernizacja Roku & Budowa XXI w.” spośród około 700 obiektów w finale znalazł się 

projekt naszego powiatu. Powiat Wieruszowski otrzymał  dwie nagrody 

w kategorii „Budownictwo niskoemisyjne + Odnawialne Źródła Energii”: Nagrodę Związku 

Powiatów Polskich oraz Nagrodę Ministerstwa Rozwoju i Technologii. Starosta przekazał 

podziękowanie za głosowanie internetowe na naszą inwestycję. 

 

Punkt 12 

Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 15:30 zamknął 

obrady L Sesji Rady Powiatu Wieruszowskiego. 

 

 

  Protokołowała               Przewodniczył 

 
Dominika Wełna – Papciak 


